
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr LVII

Sesja w dniu 18 października 2023 
Obrady rozpoczęto 18 października 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:49 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 14 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.
Porządek obrad

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Informacja nt. porządku obrad.

3. Przyjęcia protokołu z LVI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.

4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.

5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023
b) zmiany uchwały Nr LV/503/2023 z Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 20 lipca 2023 r. w sprawie 
udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków - kościół parafialny p.w. św. Wojciecha w Margoninie
c) organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Margonin na rok 2024



8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Wolne głosy.
10. Zakończenie sesji.

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1,

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński, Arleta Wegner 
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

3. Przyjęcia protokołu z LVI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Pytań i uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z LVI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 1, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński, Arleta Wegner 
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu

5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Wspólnej z dnia 16.10..2023 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.



7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023
Skarbnik K. Włodarska – Wojtecka przedstawiła projekt uchwały oraz autopoprawki.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
autopoprawki. 

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 1, 
NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (1)
Arleta Wegner 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
BRAK GŁOSU (1)
Arleta Wegner 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA : 13, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, 
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński,  Arleta Wegner 
WSTRZYMUJE SIĘ (1)
Jerzy Staniewski 
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

Uchwała Nr LVII/514/2023 stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.

b) zmiany uchwały Nr LV/503/2023 z Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 20 lipca 2023 r. w 
sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków - kościół parafialny p.w. św. Wojciecha w Margoninie
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały.



Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:
- Barbara Kończak -  Proszę, ja tylko tak konkretnie ile wykorzystanych tych pieniędzy na renowację, 
odnowę tego kościoła?

- Zastępca Burmistrza - Na razie nic jeszcze. Zasady przyznawania są dzielone na 3 części. Pierwsza 
część to mniej więcej wypadnie w grudniu, czyli pierwszy etap. To jest podzielone. Podzielone. Drugi 
etap to są środki własne gminy, czyli te 2%, to jest tam kilkanaście tysięcy zł-23 tys. zł. I płatność 
końcowa, czyli po zakończeniu zadania, czyli październik, listopad 2024. Natomiast do grudnia będzie to 
przerób na poziomie pewnie 400-440 000 zł. Maksymalnie do grudnia 440 tys. zł będzie wydane.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr LV/503/2023 z Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 20 lipca 2023 r. w sprawie 
udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków - kościół parafialny p.w. św. Wojciecha w Margoninie. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, 

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński, Arleta Wegner 
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

Uchwała Nr LVII/515/2023 stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

c) organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Margonin na rok 2024
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler - Ja mam takie uprzejme pytanie, co konkretnie tak dramatycznie utknęło w starostwie? To 
te uzgodnienia odnośnie linii Lipiniec - Chodzież? To tak utknęło?

- Zastępca Burmistrza - Zgoda na wykorzystanie przystanków.

- Maria Miler - Właśnie dlatego, że mnie to też się nie spodobało,bo ja dobrze pana zrozumiałam w takim 
razie w poniedziałek. Pozwoliłam sobie w ramach zapytania o informację publiczną dowiedzieć się, co 
tam tak utknęło. I 5 października wpłynął wniosek od firmy Przemysław. 5 października wpłynął 
pierwszy wniosek od firmy Przemysław na wykonanie regularnych przewozów osób w zbiorowym 
transporcie krajowym. I sytuacja wyglądała tak, że on szóstego zaraz poszedł do Polskiej Izby 
Gospodarczej, po to żeby zostały uzgodnione, właśnie przystanki, żeby zostały uzgodnione 
wykorzystanie dróg, żeby nie było najróżniejszych kolizji i Izba w odpowiedzi dała nie propozycje, tylko 
wyłuskała błędy formalne, dotyczące właśnie nie uzgodnień. I w tej chwili są uwzględniane z firmą 
Przemysław poprawki, czy nawet te poprawki są nanoszone i wcześniej nie wpłynął żaden inny wniosek.

Zastępca Burmistrza - A ma to pani na piśmie że w sierpniu nie wpłynął? Ja wiem, że wpłynął. I czy pani 
ma na piśmie że w sierpniu, wrześniu nie wpływały wnioski? Bo to, że wpłyną 5 października kolejny, to 



ja wiem. Pytanie co się działo właśnie, wcześniej. Ale nie z nami, co nas to obchodzi. My zajmujemy się 
linią, tylko i wyłącznie do Adolfowa, bo to jest nasza rola. Poza granicami gminy to nas nie interesuje,to 
ja powtarzam, to są przejazdy komercyjne już. Realizowane na zasadach komercyjnych. Podobnie jest do 
Wągrowca.

- Maria Miler - To pierwszy wniosek dotyczący połączenia Lipiniec - Chodzież wpłynął 5 października...

- Zastępca Burmistrza - Nie Lipiniec - Chodzież tylko co najwyżej Adolfowo - Chodzież.

- Maria Miler -Tak ale linie jest określana w całości.

- Zastępca Burmistrza - Tak, ale gmina ma kompetencje tylko w zakresie na terenie gminy i my się tylko 
tym zajmujemy. Reszta to jest kwestia przewoźnika.

- Maria Miler - Tylko przewoźnik musiał uzgodnić od początku całą linię. 

- Zastępca Burmistrza - Całą nie, tylko na terenie Chodzieży. Problem jest na terenie Chodzieży.

- Maria Miler - Na pewno nie jest problem w starostwie, bo na pewno były błędy formalne we wniosku, 
natomiast sierpień tak, ja poproszę na piśmie.

- Zastępca Burmistrza - Czyli pani nie ma tego na piśmie. 

-Maria Miler - Na piśmie sierpień i wrzesień co wpłynęło?

- Zastępca Burmistrza - Odpowiedzieli pani na piśmie w trybie informacji publicznej?

- Maria Miler - Ale informacja publiczna nie musi być na piśmie…

- Zastępca Burmistrza  -Nie, ale tylko pytam, czy ma to pani na piśmie czy na gębę? 

- Maria Miler - Nie, ja widziałam wnioski. Dali mi do wglądu wszystkie wnioski. 

- Zastępca Burmistrza - Pytanie czy pani dali wszystkie wnioski.

- Maria Miler - Tego nie wiem, pan mówił że to dramatycznie długo trwa. Zapytałam o linię.

- Zastępca Burmistrza- Dla mnie to trwa od sierpnia. I przewoźnik mówi: weźcie spróbujcie 

w powiecie cokolwiek zrobić, dlatego że my...

- Maria Miler - Nie wszystko zależy od powiatu, bo jest izba gospodarcza, która analizuje wszelkie...

- Zastępca Burmistrza -Znam tylko z tego, co dostawałem informację. Prośba, żeby spróbować 
przyspieszyć ten proces, bo trwa dramatycznie długo. Więc pytanie, co się działo w miesiącu, sierpniu i w 
miesiącu wrześniu?Nie znam powodów, ale skoro przewoźnik mi mówi, że jest problem, jest to 
wstrzymywane, to ja staram się tylko interweniować. Natomiast ja nie podejmowałem żadnych prób, 
dlatego że teraz piątego wiedziałem że został kolejny wniosek, bo dostałem taką wiadomość.

- Maria Miler - Znaczy nie podobało mi się że coś co ma służyć społeczności, również naszej i 
ewentualnie dzieciom które dojeżdżają i z Margonina do Chodzieży i z Chodzieży jest blokowane przez 
starostwo.

- Zastępca Burmistrza - Znaczy wie pani... blokowane. To że coś długo jest procedowane, co nie znaczy, 
że jest blokowane. Dobrze proszę pani, przewoźnik tak uważał, że trwa dramatycznie długo. Nawet jeżeli 
ktoś ma czas 30 dni i zajmuje stanowisko w 29 dniu, a może po 2 dniach.

- Maria Miler - Dziwna jest dla mnie sytuacja o której pan mówi, dlatego że wniosek wpłynął do 
starostwa 10, a 6 były wysyłane uzgodnienia do Polskiej Izby Gospodarczej do analizy. To był bardzo 
krótki termin. Piątego października wpłynął wniosek od przewoźnika, szóstego wychodzi do Polskiej 
Izby. 10 odpowiedź z Izby. To jest krótko, więc dowiem się, jeżeli pan tylko ma takie pobieżne 



informacje, co się działo...  Bo to nie idzie przez nas jako przez gminę, bo my się zajmujemy tylko 
granicami gminy. Właśnie, dlatego dla mnie jest o tyle sytuacja dziwna, że tu była dzień po dniu reakcja. 
Tu było bardzo szybko. Mało tego, z panią która okazywał mi tylko do wglądu te dokumenty, dlatego nie 
mam nic na piśmie, no jest krótki czas... Przyznała że jest bardzo dobra współpraca z firmą Przemysław. 
Bardzo dobrze się z nimi uzgadnia. Więc dlaczego i na kogo się oni skarżyli? Na jakiego pracownika? I 
na jakie starostwo?

-Zastępca Burmistrza - Oni się nie skarżyli na pracownika. -Ale pani miesza. Pani powiedziała że się na 
pracownika skarżyli, ja nie powiedziałem że się na pracownika skarżyli. Oni tylko wskazywali na to, że 
bardzo długo trwa procedowanie. Aż za długo i podejrzewają, że jest to po prostu problem po stronie 
jakiejś konkurencji. Bo w sierpniu ruszyła linia z Lipińca i oni nie mają w interesie w tym, żeby kończyć 
kurs w Adolfowie, bo to dla nich też jest mało opłacalne. Dlatego pytanie, jakie jeszcze wnioski były 
składane na poziomie sierpnia i poziomie września? Bo jeżeli my mamy wniosek z października, to 
byłoby zupełnie co innego, niż faktycznie mówią, ale musieliby być niepoważni w tym, żeby składać 
wniosek pierwszy 5 października, a chcieli już jeździć w sierpniu. To jest firma w pełni profesjonalna, 
więc pytanie gdzie, co zalega?

- Maria Miler - Tak, ja się dowiem, czy w ogóle to był pierwszy wniosek, czy cokolwiek było....Nie 
wydaje mi się, że ktoś miał interes żeby to przedłużać, przeciągać.

- Zastępca Burmistrza - Ale to nie jest moja opinia, no ja na tym nie zarabiam. Mówi mi tu firma że 
prawdopodobnie jest gigantyczne przedłużanie, żeby jak najdłużej nie ruszyli. Tak, to jest kwestia 
sierpnia i września.

- Maria Miler - A w październiku po złożonym wniosku, i też formalnie z błędami, to poszło w takim 
tempie. Coś mi się tu...

- Zastępca Burmistrza - Więc proszę się dowiedzieć, co się działo na poziomie sierpnia. A druga rzecz 
jest taka, ja tego wniosku nie widziałem, więc nie chcę go bronić. Tylko co to znaczy, też nie spełnia 
czasem formalnie.. Jak ktoś chce, żeby nie spełnił formalnie to on nie spełni.

- Maria Miler - Nie były uzgodnione przystanki, na których mogłyby być kolizje i wykorzystanie dróg na 
terenie, chyba, miasta, ale też nie chcę zmyślać, bo miasto Chodzież, gmina Chodzież często tam się 
myli.

- Zastępca Burmistrza - Jak pani za jedną aktywnością będzie, to jeszcze niech pani zapyta, czy coś z 
miasta, np. nie było uzgadniane. Na poziomie miasta wcześniej i w mieście może coś zaległo. No bo 
gdzieś problem musiał być na poziomie sierpnia i września, bo to jest bardzo kluczowe, bo nie każdy 
chciał jeździć....

- Maria Miler - Właśnie, bo wie pan jak poszło w starostwo to miałam tam największe....

- Zastępca Burmistrza - To proszę jeszcze ustalić, co ma miasto do tego. Bo to też może dość ważne. 
Dlaczego faktycznie sierpień, wrzesień, mamy październik nadal tego nie ma. Wniosek piątego to jest 
bardzo krótko, to jest racja. Tylko pytanie, co się działo w tych miesiącach, gdzie to zalegało? Bo 
przecież przewoźnikowi zależy na tym…

- Maria Miler - Rozmawiałam z kierowniczką, a pani która przyniosła dokumenty pokazywała i mówiła, 
że bardzo dobrze się z firmą Przemysław współpracuje.

- Przewodniczący Rady - Kończę dyskusję. Miejmy nadzieję, że sprawa idzie w dobrym kierunku, że się 
zakończy happy endem i będziemy jeździć autobusem. czy jeszcze jakieś inne pytania? Jak nie ma 
więcej, to proszę o włączenie systemu głosowania.



Głosowano w sprawie:
organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie Gminy Margonin na rok 2024. 

Wyniki głosowania
ZA : 14, PRZECIW : 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, 
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński, Arleta Wegner 
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr LVII/516/2023 stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

8. Interpelacje i zapytania radnych.
W okresie międzysesyjnym nie wpłynęło żadne zapytanie ani interpelacja.
9. Wolne głosy.
W dyskusji wzięli udział:
- Barbara Kończak - Ja bym chciała dzisiaj podziękować panu burmistrzowi i panu zastępcy, w ogóle 
władzy, pracownikom ZUK, panu Jackowi Łukaszczykowi, pani Sałatowej, wszystkim pracownikom, 
którzy zajmują się inwestycjami. Chciałam powiedzieć, że tak bardzo walczyłam, już wczoraj lampy się 
zapaliły w części. Przed chwilą jak szłam na sesję, dowiedziałam się że już wiedzą jaka jest przyczyna 
awarii oświetlenia. I mam nadzieję, że dzisiaj na całej ulicy zapalą się światła, bo na razie palą się w 
połowie ulicy, ale doszli do tego. Także dziękuję władzy, dziękuję pracownikom za wkład i za 
zaangażowanie.
- Burmistrz - Jak ja zadzwoniłem do dyrektora Enei Oświetlenie: panie burmistrzu, cały czas usuwamy 
awarie w Pile. Piła jest ważniejsza od Margonina. Skończymy Piłę, przyjedziemy do Margonina. I tyle. 
Rzeczywiście za dwa dni byli, bo w sobotę się zaświeciło. Potem znowu w niedzielę nie było. Potem się 
znowu zapaliły… Ale powiedział mi prosto w oczy: Piła jest ważniejsza jak Margonin. Jeden zespół mają 
naprawczy.
- Andrzej Zmudziński - Ja na poprzedniej sesji na ulicy Słowackiego zaklejenie dziur. Tam wiceburmistrz 
obiecał, że jak będzie przedszkole robione, to się dołączy. A jak mi wiadomo, to przedszkole już na 
dniach, prace przy przedszkolu. I także bym prosił, żeby o mnie tam pamiętać

10. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie LVII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 18 października 2023  roku o 
godzinie 16.49

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

Przygotował(a): Joanna Koczorowska

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


